

1. 世界

【a】日本决定在周四启动福岛污水排海计划，祈求天父赐给他们有聪明智慧来分析所有的风险，并对有可能的风险都制定解决方案。也祷告当污水被排进大自然里的时

候，大自然能够分解并减低对环境的伤害。祈求神按着祂的计划使旨意成就。

<https://www.orientaldaily.com.my/news/international/2023/08/22/590749>

【b】新加坡引来新总统选举，新总统候选人都已经顺利提名。祷告天父赐智慧与选民将那合适的领袖放在他们心里，也为整个选举过程有公正和诚实祷告。赐予候选人有智慧和谦卑的心面对其他候选人。

<https://www.orientaldaily.com.my/news/international/2023/08/22/590742>

2. 国家

【a】政治人物在竞选活动上用粗俗的字眼，向不同政治立场的人作出辱骂的行为引发雪兰莪苏丹的指责。祷告我国各界都能停止辱骂他人，发表影响社会和谐和使国家繁荣之上。

<https://metro.sinchew.com.my/20230821/%e6%88%91%e4%bb%ac%e5%b7%b2%e5%8f%97%e5%a4%9f%e4%ba%86%e6%94%bf%e6%b2%bb-%e9%9b%aa%e8%8b%8f%e4%b8%b9%e4%bf%83%e5%81%9c%e6%ad%a2%e8%be%b1%e9%aa%82%e6%96%87%e5%8c%96/>

【b】在我国各州中沙巴的失业率占了全国的 29%，是全国最高。全国同期失业人数有 58 万，而沙巴就占了 16 万。祷告沙巴的经济发展能够逐渐成长，不止靠外资也可以发展自己的经济体系。

<https://www.sinchew.com.my/20230821/%e5%8d%a0%e6%80%bb%e5%a4%b1%e4%b8%9a%e7%8e%8729-%e6%b2%99%e5%b7%b4%e5%a4%b1%e4%b8%9a%e7%8e%87%e5%86%a0%e5%85%a8%e5%9b%bd/>

3. 教会

【a】求圣灵将 5 个朋友, 家人, 和/或同事的名字放在我们的心里，并为他们祈求，得以认识基督为他们个人的救主。祈求圣灵使他们的心柔软，并赐良机向他们分享福音。

【b】为教会的主日学祷告。为主日学带来的果效感恩，感谢上帝使用主日学使孩子可以从小就认识信仰；并祈求主加填主日学老师爱孩子的心，也确实的传递圣经教导。

4. 家庭

【a】为家庭可以成为传承信仰的处所祷告。随着人越来越追求自由，父母在孩子对于信仰的追求上也越来越倾向让孩子自己追求。求主帮助父母使他们看重信仰的传承，也帮助父母在个人灵命上可以更多经历神。

【b】为着家庭中的病痛软弱者祷告，求天父医治他们的病痛，赐刚强和盼望的心使正在接受治疗的家庭成员有坚持下去的信心。祷告耶稣的平安在他们里面，即使面对再艰难的情况都有平安去面对。

## The Methodist Issachar Watcher 24-30/8/2023

### Prayer Items for 4th week of August

#### 1. World

**[a]** Japan has decided to launch the Fukushima sewage discharge plan on Thursday. Let us pray that the Father will give them the wisdom to analyse all risks and formulate solutions to mitigate all possible risks. Pray that when sewage is discharged into nature, nature can decompose the harmful chemicals and reduce the damage to the environment. Pray for God to fulfil his will according to his plan.

<https://edition.cnn.com/2023/08/21/asia/japan-fukushima-wastewater-release-decision-intl-hnk/index.html>

**[b]** Singapore has started its presidential election, and the new presidential candidates have been successfully nominated. Pray that our Heavenly Father will give wisdom to the voters and put in their hearts the right leader to vote for, and pray that the entire election process will be fair and honest. May God empower the candidates with wisdom and humility towards each other.

<https://www.channelnewsasia.com/singapore/nomination-day-singapore-presidential-election-live-3704936>

#### 2. Country

**[a]** The Sultan of Selangor has accused several politicians of using vulgar language and insulting people of different political positions during their election campaigns. Pray that our country will stop using insults and words that'll affect social harmony. Pray that all Malaysians will focus on promoting harmony and on making the country prosperous.

<https://www.thestar.com.my/news/nation/2023/08/22/people-and-i-are-tired-of-politics>

**[b]** The unemployment rate in Sabah accounts for 29% of the total number of unemployed in the country, which is the highest in the country. There are 588,700 unemployed persons nationwide, with 169,800 persons in Sabah currently. Pray that Sabah's economy can gradually improve and develop to not only rely on foreign capital, but also resolve its labour issues.

<https://www.thestar.com.my/news/nation/2023/08/22/highest-unemployment-rate-recorded-in-sabah>

#### 3. Church

**[a]** Pray for the Holy Spirit to put into our hearts the names of 5 friends, family and/or colleagues to come to know Christ as their personal Lord and Saviour. Pray that the Holy Spirit will move and soften their hearts, and pray for opportunities to share the gospel with them.

**[b]** Pray for Sunday schools at church. Give thanks to God for the results brought by Sunday school, and also thank God for using our Sunday school to teach the children about the faith from an early age; and pray that the Lord will fill the hearts of Sunday school teachers with love, and wisdom to effectively pass on the teachings of the Bible.

#### 4. Family

**[a]** Pray that the home can be a place where the faith can be passed on. As people pursue more and more freedoms, parents are becoming more inclined to let their children pursue their own beliefs. Pray for the Lord to help parents take greater care of their children's faith, and also help parents to experience God more in their personal spiritual life.

**[b]** Pray for the sick and weak in the family, asking our Heavenly Father to heal their sickness, and to give strength and hope so that they can persevere through their medical treatments. Pray that the peace of Jesus is in them, that they will be at peace even as they the most difficult situations.

## **Pengawal Isakhar Methodist 24-30/8/2023**

### **Doa minggu keempat Ogos**

#### **1. Dunia**

- [a]** Jepun memutuskan untuk melancarkan rancangan pembuangan kumbahan Fukushima pada hari Khamis, dan berdoa kepada bapa syurga untuk memberi mereka kebijaksanaan untuk menganalisis semua risiko dan merumuskan penyelesaian untuk kemungkinan risiko. juga berdoa agar apabila kumbahan dibuang ke alam semula jadi, alam semula jadi dapat mereput dan mengurangkan pencemaran alam sekitar. Berdoalah agar kehendak Tuhan terlaksana mengikut perancangannya.  
<https://edition.cnn.com/2023/08/21/asia/japan-fukushima-wastewater-release-decision-intl-hnk/index.html>
- [b]** Singapura telah menarik pilihan raya presiden baharu, dan calon presiden baharu telah berjaya dicalonkan. Berdoalah agar Bapa Syurgawi memberikan kebijaksanaan kepada pengundi untuk meletakkan pemimpin yang betul dalam hati mereka, dan berdoa agar keseluruhan proses pilihan raya akan berjalan dengan adil dan jujur. Memperkasakan calon dengan kebijaksanaan dan kerendahan hati terhadap calon lain.  
<https://www.channelnewsasia.com/singapore/nomination-day-singapore-presidential-election-live-3704936>

#### **2. Negara**

- [a]** Sultan Selangor menuduh ahli politik menggunakan kata-kata kesat dan menghina orang berbeza kedudukan politik semasa kempen pilihan raya mereka. Berdoalah agar masyarakat di negara kita berhenti menghina orang lain dan mengeluarkan kata-kata yang menjejaskan keharmonian sosial. Berdoalah agar semua lapisan masyarakat menumpukan perhatian untuk menggalakkan keharmonian dan memakmurkan negara.  
<https://www.thestar.com.my/news/nation/2023/08/22/people-and-i-are-tired-of-politics>
- [b]** Di antara negeri-negeri di negara kita, kadar pengangguran di Sabah merangkumi 29% , iaitu yang tertinggi di negara kita. Terdapat 580,000 menganggur di seluruh negara dalam tempoh yang sama, dan Sabah menyumbang 160,000. Doakan agar pembangunan ekonomi Sabah dapat berkembang secara beransur-ansur, bukan sahaja bergantung kepada negara asing tetapi juga membangunkan sistem ekonominya sendiri.  
<https://www.thestar.com.my/news/nation/2023/08/22/highest-unemployment-rate-recorded-in-sabah>

#### **3. Gereja**

- [a]** Doakan Roh Kudus akan memberi kita nama 5 orang kawan, keluarga dan rakan sekerja untuk mengetahui Kristus sebagai Juruselamat dan Tuhan peribadi mereka. Mintalah Roh Kudus untuk bekerja di dalam hati mereka, serta untuk peluang kongsi Injil dengan mereka.
- [b]** Berdoa untuk sekolah minggu di gereja. Bersyukur kepada tuhan pada keputusan yang dibawa oleh sekolah minggu, terima kasih Tuhan kerana menggunakan sekolah minggu supaya kanak-kanak dapat belajar tentang iman sejak kecil; dan berdoa agar Tuhan akan memenuhi hati guru sekolah minggu dengan kasih sayang, dan benar-benar menyampaikan ajaran Alkitab.

#### **4. Keluarga**

- [a]** Berdoalah agar rumah dapat menjadi tempat pewarisan iman. Apabila orang ramai mengejar kebebasan, ibu bapa semakin cenderung untuk membiarkan anak-anak mereka mengejar kepercayaan mereka sendiri. Berdoa kepada Tuhan untuk membantu ibu bapa mementingkan iman anak, dan juga membantu ibu bapa lebih mengalami Tuhan dalam kehidupan rohani peribadi mereka.
- [b]** Berdoa untuk orang yang sakit dan lemah dalam keluarga kita, minta Bapa Syurgawi untuk menyembuhkan penyakit mereka, dan memberi kekuatan dan harapan supaya ahli keluarga yang sedang menjalani rawatan mempunyai keyakinan untuk bertahan. Berdoalah agar kedamaian Yesus berada dalam hati mereka, agar mereka beroleh kedamaian untuk menghadapi situasi yang paling sukar sekalipun.